CHAPTER XII HEALTH

This chapter includes data on :

1. Pharmaceutical industry:

It includes data on number of Pharmaceutical factories; total of medicine items manufactured locally; and their In addition to data of national midicine industry exports; proportion of total medicine consumption.

2- Medical professions:

It includes data on:

Distribution of physicians by specialization; dentists; pharmacists; health technicians; legal midwives & nurses.

3. Health Institutions:

It includes data on:

- a) Hospitals (public & private); sanitarium;
 beds and average number of persons per
 bed distributed by Governorate.
- b) Distribution of Medical centers by Governorate and specialization .

4- Hospital patients:

It includes data on:

Patients in hospitals distributed by Governorate & average length of stay (days) per patient .

And addition it presents data on the services provided in all public & private hospitals .

5- Graphy :

It includes number of patients & its kinds .

6- Surgical operations:

It includes data on : distribution of small & big surgeries
As per medical specializations .

Also time serieses have been included on most of The previous indicators .

Data sources:

- Ministry of Health .
- Ministry of Higher Education .

الفصل الثاني عشر الصحة

يتضمن هذا الفصل بيانات عن:

1. الصناعة الدوائية:

تشمل أعداد معامل الأدوية وإجمالي أصناف الأدوية المصنعة محلياً ونسبتها من إجمالي الأدوية المستهلكة إضافة لبيانات عن الصادرات من الأدوية المصنعة محلياً.

2- ذوي المهن الطبية:

تتضمن بيانات حول:

توزع أطباء الصحة حسب الاختصاص وأعداد أطباء الأسنان والصيادلة والمساعدين الفنيين و القابلات القانونيات والممرضات

3- المؤسسات الصحية وتشمل:

تتضمن بيانات حول:

آ - المشافي (حكومية و خاصة) و المصحتات والأسرّة و متوسط عدد السكان لكل سرير موزعة حسب المحافظة .

ب - توزع المراكز الصحية حسب المحافظة والاختصاص.

4- المرضى في المشافى:

تتضمن بيانات حول:

المرضى في المشافي موزعين حسب المحافظة و متوسط أيام المكث للمريض الواحد.

كما يعرض بيانات عن الخدمات المقدمة في جميع المشافي العامة و الخاصة .

5. مرضى التخطيط:

وتشمل عدد مرضى التخطيط و أنواعه .

6 العمليات الجراحية:

تبين توزع العمليات الجراحية الصغرى و الكبرى وفق الاختصاصات الطبية .

كما تم عرض سلاسل زمنية عن معظم المؤشرات السابقة .

مصدر البيانات:

. وزارة الصحة

. وزارة التعليم العالى